
خانم رجبي تبريك مي گويي�م اولين بانوي 
ايراني بوديد كه توانس�تيد سهميه المپيك 
برزيل را بگيري�د، آن هم در ش�رايطي كه با 
مشكلات زيادي آماده مسابقات بين المللي 

كازانف شده بوديد!
ش��رايط س��ختي بود، به خاطر مصدوميتي كه داشتم 
نتوانستم در قهرماني آس��يا و جايزه بزرگ آسيا شركت 
كنم. به همي��ن خاطر پس از اينكه آس��يب ديدگي ام تا 
حدودي برطرف شد تقريباً حدود دو ماه قبل از مسابقات 
قزاقستان تمريناتم را براي اين مس��ابقات شروع كردم. 
در ركوردگيري هايي كه قبل از مسابقات داشتم اميدوار 
بودم كه در قزاقستان بتوانم ورودي المپيك را كسب كنم. 
البته پيش بيني آن با توجه به اينكه پرتاب وزنه يك ماده 
ركوردي است س��خت بود. با وجود اين توانستم در جام 

كازانف با پرتاب 18/04 ورودي المپيك را كسب كنم. 
اشاره كرديد اين س�هميه را در حالي كسب 
كرديد كه هنوز آسيب ديدگي  تان به صورت 

كامل برطرف نشده بود؟
بله، در شرايط آمادگي كامل نبودم اما مصدوميت جزئي 
كه باقي مانده اذيتم نمي كرد. ب��ه همين خاطر با توجه 
به ش��رايطي كه قبل از اعزام به اين مس��ابقات داشتم از 
عملكردم در قزاقستان راضي هستم و توانستم به هدفي 

كه داشتم برسم. 
شما در پرتاب وزنه و حس�ين تفتيان و رضا 

قاس�مي در دوي صد متر در حال�ي در جام 
كازانف سهميه كسب كرديد كه با مشكلات 
و البته مصائب زي�ادي به اين رقابت ها اعزام 
شده بوديد و كمتر كسي پيش بيني مي كرد 

كه دووميداني كاران موفق شوند!
روزهاي سختي بود، فدراسيون مش��كل بودجه داشت و 
نمي توانست ش��رايطي كه ملي پوش��ان براي موفقيت را 
مي خواهند فراهم كند. در اين وضعيت اينكه بچه ها بدون 
مربي خارجي، بدون اردو و بدون امكانات بتوانند سهميه 
المپيك بگيرند، واقعاً كار بزرگي بود اما با ادامه اين وضعيت 
نمي توان براي المپيك آماده شد و بايد شرايط تغيير كند. 
ملي پوش�ان  كار  دش�واري  وج�ود  ب�ا 
دوو ميداني كار، پيش بيني مي كنيد كه چند 
سهميه ديگر در بخش بانوان بتوانيم در رشته 

دووميداني كسب كنيم؟
اگر وضعيت بهتر شود با توجه و ظرفيت و پتانسيلي كه 
بانوان دوو ميداني كار دارند، مي توانيم حداقل يك سهميه 
ديگر المپيك نيز كسب كنيم. البته شرايط براي كسب 
سهميه دوو ميداني نس��بت به دوره هاي قبل سخت تر 
شده و ديگر دو نوع ورودي A و B وجود ندارد و همه در 
يك بخش سهميه مي گيرند و اين سبب مي شود تا تعداد 
سهميه هاي كمتري توزيع شود و كار براي گرفتن ورودي 

المپيك سخت تر شود. 
در مصاحبه هايتان پس از كسب سهميه گفته 

بوديد الان نوبت حمايت مسئولان است، در 
اين باره اتفاق جديدي افتاده است؟ مسئولان 

چه وعده اي داده اند؟
بعد از بازگشت ما از مسابقات قزاقستان، مسئولان گفته اند 
كه ش��رايط به طور قطع تغيير مي كند، ع��اوه بر برقرار 
شدن حقوق ملي پوش��ان، امكانات لازم هم براي تمرين 
در اختيارشان گذاشته خواهد شد. اميدواريم اين اتفاق 
بيفتد، چون اگر مي خواهيم در المپيك نتيجه بگيريم بايد 
شرايط مناسبي از نظر امكانات و اردويي فراهم شود. البته 
همه اينها منوط به اين شده كه بودجه فدراسيون به موقع 
پرداخت شود. در غير اين صورت اگر همين وضعيتي كه 
در حال حاضر داريم ادامه پيدا كند و چيزي تغيير نكند 

نمي توانم قول بدهم كه در برزيل نتيجه خوبي بگيرم. 
اين دومي�ن تجربه حضورت�ان در بازي هاي 
المپيك خواهد ب�ود، در المپيك 2012 يعني 
اولين حضورتان با ثبت ركورد 17/55 از صعود 
به مرحله بع�دي بازمانديد. به نظر مي رس�د 
اما ش�رايط ش�ما براي ريو متفاوت تر است، 
با رك�وردي كه در قزاقس�تان ثب�ت كرديد، 
ركوردتان بهب�ود پيدا ك�رده اس�ت. حتماً 
انتظاري بيشتري از خودتان در برزيل نسبت 

به المپيك لندن داريد؟
همين طور اس��ت، در المپيك براي اينكه بتوانيد مدال 
كسب كنيد بايد حدود 19/5 تا 20 متر پرتاب كنيد. هر 

چند ركوردي كه ورودي گرفته ام با اين ركوردها فاصله 
دارد اما س��عي مي كنم در ماه هاي باقيمانده تا المپيك 
ركوردم را ارتق��ا دهم و حداقل بتوانم ب��ه مرحله ما قبل 
فينال و به جمع 12 پرتابگر وزنه برتر المپيك صعود كنم. 
البته پيشرفت در رشته هاي ركوردي مانند پرتاب وزنه 
احتياج به زمان و امكانات دارد. در ريو انتظار دارم نسبت 
به لندن يك قدم جلوتر باشم اما باز هم مي گويم همه اينها 
بستگي به فراهم شدن ش��رايط لازم دارد ولي متأسفانه 
هنوز خبري از عملي شدن قول ها نشده است و با همان 

شرايط سابق تمرين مي كنيم. 
با تمام اين مشكلات به نظر مي رسد بازي هاي 
دووميدان�ي قهرمان�ي جهان ك�ه 31 مرداد 
در چين آغاز مي ش�ود، مي تواند يك ميدان 
تداركاتي خوب براي شما و بقيه ملي پوشان 
دوو ميداني پيش از المپيك تابستان آينده در 

ريو باشد، در اين باره صحبت مي كنيد؟
مسابقات دووميداني قهرماني جهان همان طور كه اشاره 
كرديد يك تجربه خوب و ميدان بزرگي اس��ت، اگر چه 
كسب مدال در اين مسابقات خيلي سخت و دور از انتظار 
است اما معتقدم چون اين مسابقات قبل از المپيك برگزار 
مي شود مي توانيم يك ارزيابي خوب از شرايط آمادگي مان 
و فاصله اي كه با بهترين هاي جهان داريم داشته باشيم و 
پس از آن در فاصله اي كه تا المپيك باقيمانده سعي كنيم 

به ركوردهاي آنها نزديك تر شويم.

دغدغه هاي اي�ن روزهاي 

وحيد صابري
   گزارش

ورزش، تعداد س�هميه  اي 
است كه براي المپيك ريو 
به دس�ت مي آيد. بانوان ورزش�كار با نش�ان دادن 
قابليت  هاي خود در مسابقات چند سال گذشته يكي 
از اصلي ترين اميدها هستند. حالا يك عزم جدي در 
ورزش كشور به وجود آمده كه بانوان نه تنها مي توانند 
سهميه المپيك را كسب كنند بلكه قادر به مدال آوري 
هم هستند. بانوان در المپيك پكن سه سهميه و در 
لندن هشت س�هميه المپيك كس�ب كرده بودند. 
موفقيت هاي بانوان با مقام ششمي الهه احمدي در 
تيراندازي مس�ابقات المپي�ك لندن ادام�ه يافت. 
كمتر از يك سال ديگر به رقابت هاي المپيك ريو فرصت 
مانده و مسابقات يكي پس از ديگري براي كسب سهميه 
المپيك در شرايط حساسي برگزار مي شود. كسب اولين 
سهميه المپيك ريو براي بانوان در حال حاضر فقط در 
دو و ميداني به دست آمده است. ليا رجبي ماه گذشته در 
مسابقات پرتاب وزنه كازانف قزاقستان توانست به عنوان 
اولين بانوي ايران سهميه المپيك ريو را كسب كند. اما به 
غير از دو و ميداني، رشته هايي  مثل تيراندازي، تكواندو، 
تير و كمان و قايقراني از جمله رش��ته هايي  هستند كه 
بانوان شايس��ته ايران مي توانند شانس كسب سهميه 

المپيك را در آنها داشته باشند. 
   تكواندو

چند سالي اس��ت كه تكواندوي بانوان توانسته در آسيا 
نامي براي خود دس��ت و پا كند. كيميا عليزاده را ش��ايد 
بتوان جوان ترين بازيكن تيم ملي تكواندو دانست. او در 
حال حاضر به عنوان يك پديده يكي از شانس هاي كسب 
س��هميه المپيك ريو است. مس��ابقات جهاني روسيه از 
جمله رقابت هايي بود كه تكواندوكاران جوان كشورمان 
توانس��تند ضمن كس��ب مدال برنز جهان، امتياز خوبي 

براي سهميه المپيك ريو كسب كنند. متأسفانه به غير از 
عليزاده ديگر نمايندگان ما از قافله عقب مانده و نتوانستند 
امتيازي مناسب كس��ب كنند. در حال حاضر به غير از 
كيميا عليزاده، ديگر تكواندوكاران از جمله شكرانه ايزدي 
و اكرم خدابنده نماينده هاي ما براي كسب سهميه ريو به 

حساب مي آيند. 
   دوو ميداني

غير از ليا رجبي قطعاً مريم طوس��ي و سپيده توكلي از 
شانس هاي كسب سهميه به حس��اب مي آيند. البته به 
اين شرط كه برنامه ريزي خوبي در فرصت كم باقيمانده 
صورت گيرد. يعني اينكه اگ��ر اين دو در اين مدت كوتاه 
خوب به اردوها اعزام شوند و با آمادگي كامل پا به مسابقات 
بگذارند قطعاً مي توانند ركورد بزنند و سهميه ريو را كسب 

كنند. كادر فني دو و ميداني در حال حاضر معتقدند كه 
طوس��ي توانايي اين را دارد تا در ماده 200 متر سهميه 
كسب كند و راهي برزيل شود. رقابت هاي جهاني پكن در 
شهريورماه مهم ترين مسابقاتي است كه دو و ميداني كاران 

خود را براي كسب سهميه آماده مي كنند. 
   تيراندازي 

كمبود فشنگ مهم ترين چالش ملي پوشان تيرانداز بوده 
و هست و همين باعث شده تا همچنان بانوان تيرانداز در 
كسب سهميه المپيك ناكام باشند. پس از درخشش نجمه 
خدمتي، نرگس امام قلي نژاد و اله��ه احمدي بازي هاي 
آس��يايي اينچئون انتظارات از تيم تيراندازي بانوان بالا 
رفت، اما حالا كمبودها باعث عدم نتيجه گيري شده است، 
تيراندازان از جمله بانوان با شرايط ناآماده راهي مسابقات 

مي شوند، رقابت هاي جام جهاني كره جنوبي و مسابقات 
جهاني اسپانيا از جمله مس��ابقاتي بود كه سهميه  اي در 
آنها كسب نشد و فرصت مسابقات امريكا هم به دليل عدم 
صدور ويزا از دست رفت تا همه اميدها به رقابت هاي آتي 
باشد. در اين رشته نجمه خدمتي، الهه احمدي، مه لقا جام 
بزرگ و نرجس امام قلي نژاد از جمله شانس هاي ما براي 

كسب سهميه المپيك ريو هستند. 
   تير و كمان

زنان كماندار در ريكرو و كامپوند براي شركت در مرحله 
س��وم رقابت هاي جام جهاني تيروكمان در لهستان، در 
اردوي يك هفته اي لهس��تان هستند. س��ومين مرحله 
رقابت هاي جام جهاني تيروكم��ان از 20 مرداد به مدت 
پنج روز در لهس��تان برگزار مي ش��ود كه در ريكرو شيوا 
خرمشاهي، زهرا نعمتي و مليكا عبدالكريمي و در كامپوند 
سكينه قاسم پور، افسانه شفيعي و مريم رنجبر از جمله 
ملي پوشان كماندارمان براي كسب سهميه المپيك ريو 

به شمار مي روند. 
   قايقراني

مس��ابقات جهاني قايقراني آب هاي آرام در حالي اواخر 
م��رداد در ميان ايتاليا برگزار مي ش��ود كه ب��ا توجه به 
پيش��رفتي كه بانوان ايران در س��ال هاي اخير داشته اند 
يكي از اميدهاي كسب س��هميه هستند. 16 سهميه در 
بخش بانوان در اين مسابقات وجود دارد كه به ترتيب در 
بخش كاياك دو نفره )شش سهميه(، كاياك چهار نفره 
)10 سهميه( و كاياك يك نفره )هشت سهميه( المپيك 
وجود دارد. البته اين پايان كار براي كسب سهميه نيست. 
جاكارتاي اندونزي مهر ماه ميزبان مس��ابقات قهرماني 
آسياست كه در اين مسابقات تكليف يك سهميه كاياك 
در بخش بانوان مشخص خواهد شد. س��ولماز عباسي، 
حميرا برزگر، نازنين مايي و مهسا جاور پاروزنان ايران 

هستند كه اميد به كسب سهميه دارند.
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اگ�ر وضعي�ت بهت�ر ش�ود ب�ا توجه 
و ظرفي�ت و پتانس�يلي ك�ه بان�وان 
دوو ميدان�ي كار دارن�د، مي تواني�م 
حداقل يك س�هميه ديگ�ر المپيك 
نيز كس�ب كنيم. البته ش�رايط براي 
كسب س�هميه دوو ميداني نسبت به 
دوره هاي قبل س�خت تر شده و ديگر 
دو ن�وع ورودي A و B وج�ود ندارد و 
همه در يك بخش سهميه مي گيرند و 
اين سبب مي شود تا تعداد سهميه هاي 
كمتري توزيع شود و كار براي گرفتن 
ورودي المپي�ك س�خت تر ش�ود

88498432سرويس ورزشي

خيز بانوان ايراني براي المپيك ريو
5 رشته و اميد به كسب سهميه و مدال

حمايت نكنند در المپيك نتيجه نمي گيريم

 حضور موفق بانوان در عرصه هاي مختلف ورزشي افتخاري بزرگ براي 
شيوا نوروزي

     نگاه
ايران اسامي محسوب مي شود. در شرايطي كه رسانه هاي غربي از هر 
حربه اي استفاده مي كنند تا ورزش بانوان ايراني را منزوي جلوه دهند، 
زنان ورزش��كار كش��ورمان دوش��ادوش مردان در تورنمنت هاي بين المللي ش��ركت مي كنند و با 
افتخارآفريني هاي مكرر نقشه هاي پوشالي بيگانگان را نقش برآب مي كنند. به همين دليل در فاصله 
يك سال تا شروع المپيك 2016 مي طلبد كه مسئولان با نگاهي متفاوت از گذشته از بانوان المپيكي 

حمايت كنند. 
ورزشكاران كشورمان كمتر از يك سال زمان دارند تا بهترين عملكرد خود را در مسابقات گزينشي 
المپيك ريو به نمايش بگذارند و سهميه حضور در اين رقابت ها را كسب كنند. حال آنكه انتظار مي رود 
بانوان در رشته هاي مختلف نيز همچون گذش��ته با تعصب و باانگيزه براي به دست آوردن حداكثر 
سهميه ها بكوشند. با اين وجود در ماه هاي اخير گايه هاي زيادي در مورد بي توجهي و بي خيالي هاي 
جدي مسئولان از سوي ورزشكاران مطرح شد؛ گايه هايي كه تاكنون با مصاحبه هاي اميدواركننده 
به آن واكنش نشان داده اند. همانطور كه اشاره شد زمان زيادي تا برطرف كردن كمبودهاي اساسي 

ورزش بانوان باقي نمانده و تا دير نشده بايد اقدامي اساسي در جهت رفع كمبودها صورت بگيرد. 
در المپيك لندن كاروان ايران هشت ورزشكار زن را در جمع خود مي ديد. در همان دوره بهترين نتيجه 
تاريخ ورزش بانوان كشور با صعود الهه احمدي به مرحله يك چهارم نهايي مسابقات تيراندازي رقم خورد، 
نتيجه اي كه انرژي مضاعفي به بانوان داد تا با روحيه بهتري نسبت به گذشته براي طي كردن پله هاي 
ترقي تاش كنند. اما برخاف انتظارها چند هفته كه از اين اتفاق گذشت هياهوهاي مسئولان ذوق زده 
هم فروكش كرد و به كل فراموش كردند كه نابغه هاي ورزشي را نبايد به حال خود رها كرد. حالا كه سه 
سال از آن نتيجه درخشان مي گذرد دوباره خيلي ها يادشان افتاده كه تيراندازان توانايي كسب سهميه 
را دارند. در ماه هاي اخير سفرهاي برون مرزي و اردوهاي تداركاتي تيم ملي تيراندازي لغو شده و همين 
مسئله موجب شده كه تيراندازان بانو تاكنون موفق به كسب سهميه نشوند. عاوه بر اين تمرينات شان 
نيز با مشكات زيادي مواجه شده است. در حال حاضر فشنگ كافي براي تمرين وجود ندارد، تيراندازان 
مجبورند با ساح هاي خالي فقط حالت گيري را تمرين مي كنند. در چنين شرايطي چگونه مي توان از 

احمدي و ساير بانوان تيرانداز انتظار داشت بيشترين سهميه را براي ورود به ريو كسب كنند؟!
دغدغه هاي بانوان به همين جا ختم نمي ش��ود. دووميداني كاران نيز همانند تيراندازان با مشكات 
زيادي روبه رو هستند. با اين تفاوت كه ليا رجبي اخيراً سهميه المپيك را گرفت. اما بانوي پرتابگر 
ديس��ك از بي توجهي ها مي نالد. رجبي هم مثل خيلي هاي ديگر انتظار دارد حالا كه سهميه گرفته 
توجه ويژه اي به او شود، مربي اختصاصي، اردوهاي برون مرزي و پرداخت به موقع پاداش ها كمترين 
توقع ورزشكاري اس��ت كه مي خواهد در بزرگ ترين آوردگاه ورزش دنيا حضور يابد و اتفاقاً همه هم 
انتظار مدال دارند. از س��وي ديگر آنكه وزارت ورزش نيز توقع دارد در اين دوره بانوان بيش از هشت 
سهميه المپيك را به دست بياورند و ركورد لندن را بشكنند. اين انتظارات در حالي مطرح مي شود كه 
مسئولان از نحوه آماده سازي ملي پوشان خبر ندارند و نمي دانند شانس هاي كسب سهميه عاوه بر 
دغدغه هاي معيشتي بايد تمركزشان را صرف جور شدن تمرينات و اعزام ها كنند. در ورزش حرفه اي 
براي رسيدن به نتيجه ايده آل بايد حرفه اي فكر و عمل كرد. اينكه مسئولان به گونه اي اظهارنظر كنند 
كه تنها به بالا رفتن سطح توقعات منجر شود بدون شك به نفع ورزش ايران نخواهد بود. بانوان ورزشكار 
در تورنمنت هاي مختلف بارها توانايي هايش��ان را ثابت كرده اند و مدال هاي خوش رنگي را به گردن 
آويخته اند. منتها دست اندركاران ورزش اعتقادي به حمايت همه جانبه از نابغه هاي ورزش ندارند و 

تنها در آستانه رقابت هاي مهم ياد قهرمانان خود مي افتند.

بانوان المپيكي نيازمند حمايت بيشتر

بانوان ورزشكار ايراني در ادوار مختلف برگزاري رقابت هاي المپيك 

دنيا  حيدري
   حاشيه

هرگز موفق به كسب عنوان و مدال نش�ده اند. اما حضور آهسته و 
پيوس�ته آنها در اين رقابت ها از المپيك توكيو تا لندن، مس�يري 
جديد را براي بانوان ورزشكار رقم زده اس�ت. خصوصاً كه در المپيك لندن حضور پرتعداد 
بانوان ورزش�كار ايراني، آينده اي روش�ن را براي بانوان جامعه ورزش ايران ترس�يم كرد. 

    
المپيك 1964 توكيو اولين المپيكي بود كه زنان ايراني در آن حاضر بودند. در اين رقابت ها نازلي بيات 
در رشته پرش ارتفاع، ژوليت گفركف در پرتاب ديسك، سيمين صفامهردر دو 100 متر و پرش طول 
و جميله سروري در رشته ژيمناستيك بانوان كاروان ايران را تشكيل مي دادند. بعد از المپيك توكيو، 
بانوان ايراني ديگر نتوانس��تند سهميه حضور در المپيك را كس��ب كنند. تا اينكه در المپيك 1976 
مونترال بار ديگر پاي بانوان ورزش��كار ايراني به بزرگ ترين تورنمنت ورزشي دنيا باز شد. در المپيك 
مونترال ژيا الماسي، گيتي محبان و مهوش صفايي ورزشكاران كاروان ايران بودند و در انفرادي شمشير 
بازي مسابقه دادند. ضمن اينكه در بخش تيمي شمشيربازي نيز گيتي محبان، ژيا الماسي، مهوش 
صفايي و مريم آچاك مبارزه داشتند. ليدا فريمان، ديگر ورزشكار ايراني بود كه بعد از وقفه اي 20 ساله 
از حضور بانوان ايراني در المپيك، موفق به كسب جواز حضور در المپيك 1996 آتانتا شد. ليدا فريمان 
اولين تيرانداز المپيكي ايران بود كه در رشته تفنگ 10 متر بادي حضور داشت و توانست رنكينگ 47 
را به دست بياورد. حضور ورزشكاران بانوي ايران در المپيك 2000 سيدني هم تكرار شد. منيژه كاظمي 
در المپيك سيدني توانست در رشته تپانچه 10 متر بادي تيراندازي كند و طلسم مقطعي بودن راهيابي 
بانوان به المپيك را بشكند. المپيك 2004 آتن نيز با حضور يك بانوي ورزشكار همراه بود و باز هم در 

رشته تيراندازي. نسيم حسن پور بانوي ورزشكار ايران در 10متر تپانچه بادي بود. 
بعد از المپيك مونترال، حضور بانوان ورزشكار ايراني 
در المپيك كمرن��گ بود. اما س��ال 2008، بار ديگر 
بانوان ايراني نقشي پررنگ در اين رقابت ها داشتند. در 
المپيك پكن نجمه آبتين در تيروكمان، هما حسيني 
در قايقراني و سارا خوش جمال فكري در وزن منفي 
49 تكواندو بانوان كاروان ايران بودند. ضمن اينكه 
در اين رقابت ها هما حسيني،  پرچم دار كاروان ايران 
بود. با وجود آنكه بانوان ورزشكار ايراني در طول اين 
س��ال ها تاش كرده بودند تا حداقل سهميه را در 
كاروان المپيكي ايران داش��ته باشند، اما در تمام 
ادوار اين رقابت ها، هرگز تعداد بانوان كاروان ايران 
از چهار ورزشكار تجاوز نكرده بود. طلسمي كه در المپيك لندن 
شكست و اميدواري هاي زيادي را براي جامعه ورزش بانوان ايجاد كرد. در المپيك 2012 لندن تعداد بانوان 

ورزشكار ايران به هشت نفر رسيده بود كه اين مسئله انگيزه و تاش بانوان را چند برابر كرد. 
الهه احمدي، تيرانداز المپيكي ايران اولين ورزش��كار زن ايراني بود كه ش��عله اميد را در دل بانوان 
ورزش��كار ايراني روش��ن كرد و به مرحله فينال تيراندازي المپيك راه يافت تا در نهايت در جايگاه 
ششمي قرار گرفت. اتفاقي كه در تاريخ تيراندازي ايران بي سابقه بود. مه لقا جام بزرگ ديگر تيرانداز 
ايراني در لندن هر چند عملكردي قابل قبول را به نمايش گذاشت، اما نتوانست چون احمدي به فينال 
اين بازي ها راه پيدا كند. يكي از موفق ترين رشته المپيكي بانوان در المپيك لندن پينگ پنگ بود. 
ندا شهسواري، نماينده ايران در اين رشته ورزشي به عنوان اولين پينگ پنگ باز ايران در المپيك در 
اولين رقابت خود مقابل حريفي قرار گرفت كه 200 رتبه از او بالاتر بود اما توانست بازي نزديك و قابل 
قبولي را برابر او به نمايش بگذارد، اما نتوانست پيروز اين مسابقه باشد و با قبول شكست از المپيك 
كنار رفت. ديگر نماينده بانوان ايران در لندن سوسن حاجي پور بود. تنها تكواندو كار زن ايراني در اين 

رقابت ها دور از انتظار و جنگنده ظاهر شد. 
حاجي پور برابر حريفش با رنكينگ هشت جهان نمايشي قابل قبول را ارائه كرد، اما در راند طايي بازي 
را واگذار كرد. زهرا دهقان، كماندار المپيكي ايران دومين كماندار المپيكي تاريخ ورزش ايران در لندن 
بود. دهقان با توجه به حواشي پيش آمده پس از بركناري صفايي از رياست فدراسيون تيروكمان، تا 
آخرين روزهاي اعزام به المپيك از حضورش به عنوان نماينده ايران مطمئن نبود و بدون داشتن مربي 

در لندن حاضر شد و نتوانست امتياز قابل توجهي كسب كند. 
سولماز عباسي و آرزو حكيمي نيز دو بانوي ورزشكار كاروان ايران در بخش رويينگ و كانو بودند كه 
آنها نيز پيش از اعزام به لندن با حاشيه هاي تعويض مديريتي فدراسيون مواجه بودند اما با كادر كامل 
قايقراني در اين رقابت ها شركت كردند ولي در نهايت نتوانستند نتيجه اي مطلوب را رقم بزنند و بدون 
پيروزي از دور رقابت ها حذف ش��دند. هر چند عباسي در مرحله رپه ش��اژ يك بار توانست خود را به 
مرحله بعد برساند، اما اين موفقيت به راهيابي به جمع 21 نفر برتر نينجاميد. آرزو حكيمي هم به عنوان 

جوان ترين ورزشكار كاروان ايران پس از مسابقه اول از دور بازي ها حذف شد. 
ديگر نماينده بانوان در المپيك ليا رجبي بود كه به عنوان اولين نماينده زن ايران در پرتاب وزنه محسوب 
مي شد. رجبي در زمان مسابقات از ناحيه پا دچار مصدوميت بود و تغيير در شرايط تمريناتش در باروس 

از جمله موضوعاتي بود كه در ثبت ركوردهايش كه خود هم از آن رضايت نداشت، تأثير داشت.

حسرت مدال آوري بانوان المپيكي ايران

ليلا رجبي اولين بانوي ايراني اس�ت كه توانسته سهميه المپيك 2016 

سعيد  احمديان
      گفت و گو

ريو را كسب كند، ورزشكار بلاروسي الاصلي كه سال 86 پس از ازدواج 
با ملي پوش ايراني تيم ملي دووميداني با گرفتن تابعيت كشورمان براي 
تيم ايران مسابقه مي دهد و تا امروز توانسته است مدال هاي زيادي براي ايران كسب كند، از برنز 
قهرماني آسيا تا كس�ب مدال نقره در اينچئون كه اولين مدال بانوان دووميداني كار ايراني در 
تاريخ بازي هاي آسيايي بود. او در ادامه موفقيت هايش هفته اول مرداد در رقابت هاي بين المللي 
دووميداني جام كازانف قزاقستان سهميه المپيك 2016 برزيل را كسب كرد و يك اولين ديگر 
به افتخاراتش اضافه نمود. رجبي اين بار اولين بانوي كشورمان بود كه توانست سهميه المپيك 
ريو را بگيرد. رجبي در پرتاب وزنه جام كازانف با پرتابي معادل 18/04 موفق به كس�ب ورودي 
المپيك شد و قهرمان اين مسابقات شد. ورودي مسابقات پرتاب وزنه المپيك 17/80 و ورودي 
مسابقات جهاني 17/75 است. ملي پوش دووميداني كشورمان در حالي توانست مجوز شركت 

در المپيك را كسب كند كه او و ساير ملي پوشان دووميداني با مشكلات زيادي در اين رقابت ها 
شركت كردند، مصائبي مانند نداشتن اردو، مربي و كمبود امكانات تمريني، با اين حال رجبي به 
همراه حسين تفتيان و رضا قاسمي توانستند در قزاقستان با دستان خالي سهميه بگيرند، كاري 
كه رجبي آن را خيلي بزرگ مي داند. حالا اتسيانا ايليوشچانكا كه پس از گرفتن تابعيت ايران و 
گرايش به دين اسلام نامش را به ليلا رجبي تغيير داده است، پس از كسب سهميه براي حضور 
آبرومندانه در ريو برنامه ريزي مي كند. او در المپيك لندن هم حضور داشت اما با ثبت ركورد 17 
متر و 55 س�انتي متر از صعود به جمع 12 نفر برتر رش�ته پرتاب وزنه بازي ه�اي المپيك 2012 
بازماند. حالا ملي پوش پرتاب وزنه كشورمان در ريو به دنبال ثبت ركوردي بهتر و صعود به جمع 
12 نفر برتر ورزشكار برتر ماده پرتاب وزنه المپيك برزيل است، هدفي كه البته رجبي آن را منوط 
به حمايت مسئولان و فراهم شدن امكانات و اردوهاي لازم مي داند. رجبي در گفت وگو با روزنامه 
»ج�وان« از كس�ب س�هميه و هدف هاي�ش در المپي�ك ري�و صحب�ت ك�رده اس�ت. 

گفت وگوي»جوان« با ليلا رجبي ملي پوش دو و ميداني و اولين سهميه المپيك ايران در بخش بانوان


